

DOI : 10.18572/1813-1247-2018-10-28-32

## **КОНСТИТУЦИОННО-ПРАВОВЫЕ СПОРЫ, СВЯЗАННЫЕ С ИСПОЛНЕНИЕМ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОБЯЗАТЕЛЬСТВ: КОМПЕТЕНЦИЯ КОНСТИТУЦИОННОГО СУДА РФ**

---

**Никитина Анна Васильевна,  
заведующая кафедрой конституционного,  
административного и финансового права  
Хабаровского государственного университета экономики и права,  
кандидат юридических наук, доцент  
A\_Nikitina@inbox.ru**

*В статье анализируются проблемы разрешения Конституционным Судом РФ правовых споров, возникающих в связи с необходимостью исполнения в государстве международных обязательств. Сформулированы предложения по совершенствованию компетенции российского Конституционного Суда в исследуемой сфере.*

**Ключевые слова:** Конституция РФ, конституционно-правовые споры, Конституционный Суд РФ, Закон о Конституционном Суде РФ, международные обязательства.

## **CONSTITUTIONAL LAW DISPUTES INVOLVING DISCHARGE OF INTERNATIONAL OBLIGATIONS: COMPETENCE OF THE CONSTITUTIONAL COURT OF THE RUSSIAN FEDERATION**

---

**Nikitina Anna V.  
Head of the Department of Constitutional, Administrative and Financial Law  
of the Khabarovsk State University of Economics and Law  
Candidate of Legal Sciences  
Associate Professor**

*The article analyzes the problems of resolution of legal disputes caused by the need to comply with the state's international legal obligations by the Constitutional Court of the Russian Federation. The proposals to improve the competence of the Russian Federation Constitutional Court in the examined sphere are formulated.*

**Keywords:** the Constitution of the Russian Federation, constitutional-legal disputes, the Constitutional Court of the Russian Federation, the Law on the Constitutional Court of the Russian Federation, international legal obligations.